
Zápis ze zasedání Rady PSÚ AV ČR, v.v.i. ze dne 7. 6. 2011 

 

M. Blatný, I. Čermák, I. Šolcová, T. Urbánek, R. Šikl, A. Plháková, I. Stuchlíková,           

S. Štech, I. Kubíková 

Přizváni: M. Hřebíčková 

Omluveni: V. Chrz 

 

1. Schválení programu 

2. Ověření zápisů z předchozích zasedání Rady PSÚ (dále RPSÚ) konaných formou 

per rollam. 

3. RPSÚ projednala Výroční zprávu ústavu (VZ) za rok 2010. Ředitel PSÚ seznámil 

členy RPSÚ se strukturou VZ a se seznamem doplňujících informací dle 

požadavků Dozorčí rady PSÚ, která projednala VZ 3. 6. 2011. RPSÚ schválila VZ 

bez připomínek.  

4. RPSÚ projednala Zprávu auditora o ověření účetní uzávěrky a Zprávy o prověrce 

Výroční zprávy za rok 2010. RPSÚ vzala na vědomí, že zpráva auditora je bez 

výhrad. 

5. Dr. Šolcová informovala RPSÚ o vývoji dislokace pražské pobočky PSÚ. Ing. 

Formáček (ředitel Divize správy majetku a služeb SSČ AV ČR) potvrdil, že 

rekonstrukce objektu by měla začít v červnu 2011. Předpokládaný termín 

dokončení je konec roku 2011. 

6. Prof. Blatný informoval o strategii pracoviště po ukončení Výzkumných záměrů. 

Pracoviště muselo v uplynulých týdnech vypracovat pro Radu vlády pro výzkum, 

vývoj a inovace koncepci na léta 2012-2016. Obecné zaměření ústavu se nezmění. 

Plánem je především větší koncentrace vědců v týmech, vznikne institut 

pracovních skupin, pracoviště se bude soustřeďovat na longitudinální a 

mezioborové studie. Na pražském pracovišti je plánováno vybudování laboratoře 

experimentální psychologie. 

Tato koncepce bude předložena k projednání jak současné Radě tak i nově 

zvolené Radě ústavu s tím, že koncepce bude schválena jako závazný vnitřní 

dokument.  

7.  Prof. Blatný informoval o vnitřním předpisu „Nakládání s výsledky činnosti ve 

výzkumu, vývoji a inovacích“, který musel ústav vypracovat.  

8. Dr. Hřebíčková informovala o požadavku nakladatelství Academia uzavírat 

s autory (zaměstnanci PSÚ) „autorskou smlouvu“ a s institucí smlouvu „licenční“.  

9. RPSÚ souhlasila s návrhem prof. Blatného projednávat každou monografii, která 

vyjde pod hlavičkou ústavu. Agendu povede dr. Šikl. Členové RPSÚ souhlasili se 

svým jmenováním do Ediční rady ústavu. 

10. Prof. Blatný informoval o nutnosti upravit Mzdový předpis PSÚ vzhledem k dalším 

finančním restrikcím. Po původním zmrazení tabulkových postupů za léta 

odpracované praxe u výzkumných pracovníků bude nutné zúžit příliš velké rozpětí 

v jednotlivých kategoriích. Navržen byl postup ve dvou krocích: zúžit toto rozpětí 

s využitím let odpracované praxe a rozšířit jednotlivé kategorie o podkategorie a) 

+ b). Dorovnání mzdy bude možné osobním příplatkem. V průběhu roku bude 

vypracována analýza rozpětí v jednotlivých kategoriích tak, aby mohl být nový 

mzdový předpis schválen od ledna 2012. 



11. Prof. Blatný požádal RPSÚ o vyjádření k doporučení ředitele vytvářet nové 

pracovní pozice v rámci grantových projektů. Na projekty 2-3leté doporučil 

přijímat pracovníky do úvazku 0,5. RPSÚ vzala na vědomí toto doporučení ředitele 

a schválila možnost přijímat případné zájemce o pracovní pozici v ústavu s tím, že 

si zaručí financování svého úvazku 100% z grantového projektu. 

12. Prof. Blatný informoval o společném jednání ústavů, které vydávají periodika. 

V současnosti vychází v AV cca 80 časopisů, z nichž je 15-20 impaktových. 

Vydávání periodik na ústavech by přešlo pod nakladatelství Academia, v rámci 

kterého by vzniklo nové nakladatelství. Nutná je účast 10-15 časopisů. Odborné 

vedení periodik by zůstalo na ústavech. Odhadována je 30% úspora nákladů. 

13. Různé: 

- G. Marková byla odměněna prémií O. Wichterleho. Jedná se tak 

o 6. pracovníka ústavu oceněného touto prémií. 

- Prof. Říčan obdržel medaili K. Engliše za celoživotní zásluhy v příslušné vědní 

oblasti. 

- Návrhy grantových projektů projednávaných RPSÚ – připomínky členů RPSÚ 

budou zasílány žadatelům. 

- Smlouva o zřízení Laboratoře behaviorálních a lingvistických studií – návrh 

smlouvy bude předložen k projednání formou per rollam s termínem 

projednání do 10. 6. 2011. Návrh smlouvy bude konzultován s Právním odborem 

AV. Finální podoba bude poté předložena opět RPSÚ. 

-  příští zasedání se uskuteční dle potřeby v druhé polovině roku 2011. 

 

Zapsala: I. Kubíková, 22. 6. 2011 

       Schválila: PhDr. Iva Šolcová, Ph.D. 


